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توضیحات قالیباف در مورد  سفر 
ترکیه در جلسه غیر علنی مجلس  

ـــه  ـــاز جلس ـــش از آغ ـــروز پی ـــاف دی ـــر قالیب محمدباق
ـــی  ـــمی نکات ـــه ای غیررس ـــس، در جلس ـــی مجل علن
ـــواده اش  ـــای خان ـــن از اعض ـــد ت ـــفر چن ـــاره س را درب

ـــرد. ـــرح ک ـــه مط ـــه ترکی ب
ـــس  ـــای رئی ـــور صحبت ه ـــنا مح ـــزارش ایس ـــه گ ب
مجلـــس را منتشـــر کـــرده کـــه در ادامـــه مـــی 

ـــد: آی
_ اول خـــوب اســـت شـــما بدانیـــد کـــه وقتـــی 
بحـــث ســـفر مطـــرح شـــد مـــن مخالـــف بـــودم 
ـــت  ـــی در نهای ـــی وقت ـــت ول ـــاح نیس ـــم ص و گفت
تصمیـــم گرفتنـــد ایـــن ســـفر را برونـــد، طبیعـــی 
بـــود کـــه مـــادر هـــم بایـــد بـــرای مراقبـــت از 

دختـــر بـــاردار همـــراه آنهـــا مـــی رفـــت.
ـــد  ـــرای خریـــد هـــم  داســـتان ســـرایی هـــا کردن _ ب
کـــه  اینقـــدر جنـــس زیـــاد خریـــد کردنـــد کـــه 
ـــده  و  ـــرودگاه ش ـــر ف ـــای کانت ـــری پ ـــث درگی باع
ـــازی  ـــتگ س ـــب هش ـــرای تخری ـــد و ب ـــت زدن تهم
ـــد،  ـــه دار کن ـــردم را جریح ـــات م ـــا احساس ـــد ت کردن

در حالیکـــه همـــه اینهـــا دروغ بـــود.
ــفر  ــن سـ ــد  ایـ ــن گفتنـ ــه مـ ــا بـ ــی هـ _خیلـ
ـــم  ـــتفاده ای ه ـــت و سوءاس ـــژه ای نیس ـــاق وی اتف
ـــفری  ـــت و س ـــه اس ـــورت نگرفت ـــال ص ـــت الم از بی
ــادی و  ــم عـ ــوده اســـت کامـــا هـ شـــخصی بـ
ــکل  ــی از پروتـ ــوده و حتـ ــریفات  بـ ــدون تشـ بـ
هـــا هـــم اســـتفاده نشـــده اســـت مگـــر شـــما از 
ــا  ــتفاده کـــردی، مکـــر بـ موقعیـــت خـــودت اسـ
پـــاس سیاســـی رفتنـــد، مثـــل همـــه شـــهروندان 
دیگـــر یـــک ســـفر عـــادی رفتنـــد لـــذا موضـــع 
ــن  ــن ایـ ــرف مـ ــی حـ ــت ولـ ــری لازم نیسـ گیـ
ـــت  ـــی نیس ـــم پذیرفتن ـــد ه ـــن ح ـــه  همی ـــود ک ب
ــه از  ــم کـ ــا گفتـ ــه آنهـ ــم بـ ــن هـ ــرای همیـ بـ
مـــردم عذرخواهـــی کنیـــد و در همـــان ســـاعات 
ـــل از  ـــان روز،  قب ـــحر هم ـــان س ـــی هم ـــه، یعن اولی
ـــد،   ـــرح کن ـــه ای مط ـــد مطالب ـــی بخواه ـــه کس اینک
عذرخواهـــی هـــم انجـــام شـــد. ایـــن کاری بـــود 

ــد. ــام می دهـ ــی انجـ ــر کسـ ــه کمتـ کـ
_امـــا عـــده ای بدنبـــال پـــروژه ســـازی از ایـــن 
ــی را  ــداف سیاسـ ــد اهـ ــا بتواننـ ــد تـ ــا بودنـ خطـ
ـــد.   ـــه دادن ـــا را ادام ـــب ه ـــذا تخری ـــد ل ـــال کنن دنب
ـــی  ـــد نم ـــای تردی ـــان ج ـــکار و پنه ـــات آش اطاع
گـــذارد کـــه ایـــن یـــک پـــروژه بـــرای تخریـــب 

سیاســـی بـــوده اســـت.
زندگـــی  تریـــن مســـائل  واقعـــا خصوصـــی 
ــراد  ــن افـ ــک تریـ ــه نزدیـ ــا را کـ ــی مـ خانوادگـ
ـــر دار  ـــه خب ـــتند را چگون ـــر نداش ـــا از آن خب ـــه م ب
شـــدند. اطاعـــات محرمانـــه چگونـــه در زمـــان 
ـــت.  ـــده اس ـــرار داده ش ـــا ق ـــار آن ه ـــدک در اختی ان
یـــک زمـــان گفتـــن دلیـــل ســـفر خریـــد بـــوده 
اســـت بعـــد کـــه دیدنـــد ایـــن مســـاله اینقـــدر 
ـــه  ـــود ک ـــوج ش ـــان م ـــد چن ـــه بتوان ـــود ک ـــزرگ نب ب
ـــفر  ـــل س ـــد دلی ـــاند، گفتن ـــال بکش ـــه انفع ـــا را ب م
خریـــد ملـــک بـــوده و حتـــی بـــرای آن جعـــل 

ســـند کردنـــد.
_ بالاخـــره مجلـــس در ایـــن دو ســـال کارهـــای 
ـــی  ـــادی م ـــاش زی ـــت ت ـــام داده اس ـــی انج بزرگ
ـــب  ـــی را تخری ـــس انقاب ـــوان مجل ـــه عن ـــد ک کنن
کننـــد.  ایـــن تخریـــب هـــا هزینـــه ایســـتادن در 
ــرگاه کاری  ــت. هـ ــردم اسـ ــت مـ ــت خواسـ جهـ
ــردم  ــمت مـ ــم و سـ ــام دادیـ ــردم انجـ ــرای مـ بـ
ـــدند. ـــه کار ش ـــت ب ـــازان دس ـــروژه س ـــتادیم، پ ایس

_شـــما از ابتـــدا نـــگاه کنیـــد از روزی کـــه آقـــا 
ـــارج  ـــل و خ ـــد، در داخ ـــی خواندن ـــس را انقاب مجل
شـــروع کردنـــد بـــه تخریـــب مجلـــس.  هـــدف 
ــس را  ــودن مجلـ ــی بـ ــه انقابـ ــت کـ ــن اسـ ایـ
تحـــت الشـــعاع قـــرار دهنـــد. ایـــن مـــورد آخـــر 
ـــار وارد  ـــن ب ـــط ای ـــت. فق ـــتا اس ـــان راس ـــم در هم ه
ـــه  ـــد ک ـــی ده ـــان م ـــدند. نش ـــی ش ـــم خصوص حری
دیگـــر هیـــچ حـــد و مـــرزی را قائـــل نخواهنـــد 

ـــود. ب
_ البتـــه ایـــن روزهـــا دســـتگاه هـــای امنیتـــی 
اقدامـــات خوبـــی را بـــرای روشـــن شـــدن ابعـــاد 
ـــظ  ـــرای حف ـــم ب ـــن ه ـــد و م ـــام دادن ـــرا انج ماج
ــاله را  ــر مسـ ــا آخـ ــگاه مجلـــس تـ ــان و جایـ شـ

ــرد.   ــم کـ ــری خواهـ پیگیـ
ـــت  ـــار نیس ـــن ب ـــن اولی ـــه ای ـــن ک ـــر ای ـــه آخ _ نکت
کـــه مـــن را تخریـــب مـــی کننـــد، آخریـــن بـــار 
ـــس  ـــن مجل ـــه ای ـــور ک ـــود. همانط ـــد ب ـــم نخواه ه
ـــاز  ـــد و ب ـــب کردن ـــروز تخری ـــا ام ـــدا ت ـــم از ابت را ه
ـــرای  ـــد ب ـــه بای ـــرد آنچ ـــد ک ـــب خواهن ـــم تخری ه
ـــن  ـــم ای ـــه نگذاری ـــت ک ـــن اس ـــد، ای ـــم باش ـــا مه م
ـــا  ـــازدارد. م ـــردم ب ـــرای م ـــا را از کار ب حاشـــیه هـــا م
ـــه  ـــظ روحی ـــا حف ـــد ب ـــی بای ـــس انقاب ـــوان مجل بعن
ـــرار  ـــت ق ـــردم را در اولی ـــی، کار م ـــادی و انقاب جه
ــکات  ــل مشـ ــرای حـ ــا بـ ــم و مخصوصـ دهیـ

ـــم. ـــاش کنی ـــبانه روز ت ـــا ش ـــتی آنه معیش

  معاون آموزشی دانشگاه علوم پزشکی استان خبر داد:

بی تمایلی پزشکان متخصص هیأت 
علمی علوم پزشکی خراسان شمالی 

برای ماندگاری
 

معاون آموزشــی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
از بی تمایلی پزشــکان متخصص اعضای هیات علمی 

این دانشگاه در این استان خبر داد.
دکتر بابک بیباک اظهار کرد: متاسفانه پزشکان بالینی و 
غیر بالینی متخصص اعضای هیات علمی این دانشگاه 
انگیزه ای برای ماندگاری و کار کردن در این اســتان 

را ندارند.
وی گفت: بیشــتر این افراد بعد از اینکه دوره طرح آن 
ها به پایان می رســد اســتان را ترک کرده و بیشتر به 
استان هایی همچون خراسان رضوی مراجعه می کنند.

بیباک در ارتباط با بی تمایلی این افراد برای کار کردن 
در اســتان بیان کرد: دانشگاه علوم پزشکی استان نمی 
تواند تســهیات خاصــی را در اختیار ایــن افراد برای 
ماندگاری آن ها قرار دهد و این در حالی اســت که در 
ســایر استان ها این تســهیات در اختیار این پزشکان 

قرار داده می شود.
وی افزود: این پزشــکان در این استان از درآمد کافی 
برخوردار نیستند و برای کسب درآمد بیشتر ترجیح می 

دهند به استان های مجاور مراجعه کنند.
این مقام مسئول ادامه داد: از سوی دیگر اجازه باز کردن 
مطب به پزشکان متخصص هیات علمی دانشگاه داده 
نمی شود و این افراد فقط می توانند در بیمارستان های 

آموزشی دانشگاه علوم پزشکی فعالیت کنند.
وی با اشــاره به استخدام رسمی و پیمانی این پزشکان 
تصریح کرد: سهمیه استخدامی این پزشکان در استان 
نیز اندک است که ســالانه معمولا مجوز استخدام ۱۰ 
تا ۱۵ نفر به دانشــگاه داده می شود که بیشتر این افراد 
در رشته های بهداشــتی، علوم پایه و پرستاری هستند 
و ســهمیه استخدامی برای پزشکان متخصص حدود ۵ 

نفر است.
معاون آموزشــی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
گفت: تعداد اعضای هیات علمی دانشگاه علوم پزشکی 
خراسان شمالی ۱۲۰ نفر است که فقط ۷۰ نفر از آن ها 

تاکنون استخدام شده اند.
معاون آموزشــی دانشگاه علوم پزشکی خراسان شمالی 
خاطرنشــان کرد: از سوی دیگر درآمد این پزشکان نیز 
با یک سقف مشخصی است و اگر آن ها بیش از سقف 
مشخص نیز کارکرد داشته باشند، اضافه کارکرد به آن 

ها پرداخت نمی شود.

فاصله 4۰ میلیاردی تا بهره برداری 
از مجتمع فرهنگی فاروج

 

مدیر فرهنگ و ارشــاد اســامی فاروج گفت: برای 
تکمیل مجتمع فرهنگی هنری فاروج ۴۰ میلیارد ریال 

اعتبار نقدی نیاز است.
حســن رضوانی در فاروج اظهار کرد: ساخت مجتمع 
فرهنگی در فاروج از ســال ۸۶ آغاز شــده اما هنوز 

طرحی به بهره برداری نرسیده است.
در ســال ۹۹ به دانشگاه علوم پزشکی واگذار شد که 
این دســتگاه هم همچنان این فضا را بدون استفاده 

رها کرده است.
وی افزود: با توجه به جانمایی نامناســب طرح قبلی 
مجتمع فاروج، ســاخت مجتمع جدید در سال ۹۴ در 
زمینی به مساحت هزار و ۵۰۰ مترمربع و با هزار و ۵۰ 
متر زیر بنا آغاز شد که هنوز به سرانجام نرسیده است.

رضوانی با اشــاره به پیشرفت ۸۰ درصدی این طرح 
گفت: در مجموع در ســطح استان دو شهر محروم از 
مجتمع فرهنگی اســت که یکی از آن فاروج است و 
تکمیل طرح ناتمام، ۴۰ میلیارد ریال اعتبار نیاز دارد.

وی گفــت: مســاحت کنونــی فضاهــای فرهنگی 
شهرستان با احتساب مجتمع فرهنگی تیتکانلو ۸۴۰ 
متر مربع اســت و با بهره برداری از مجتمع در حال 
ساخت فعلی شهر فاروج این رقم به هزار و ۸۹۰ متر 

مربع می رسد.
به گزارش ایسنا، در سال ۹۴ ساخت مجتمع فرهنگی 
و هنری دیگری آغاز شد که زمان بهره برداری از آن 

در زمان کلنگ زنی، یک ساله اعام شد.
مجتمع ناتمام فرهنگــی و هنری فاروج، از مصوبات 
دور اول ســفر هیات دولت نهم به این شهرستان بود 
که در ســال ۸۵ اجرایی شد اما در سال ۹۱ و پس از 
صرف ۸ میلیارد ریال، ســاخت آن به علت آنچه که 

جانمایی غلط عنوان شده بود، متوقف شد.
در آن مقطع قرار شد این مجتمع برای تغییر کاربری 
به دســتگاهی دیگر واگذار و به هنرمندان وعده داده 
شــد که با تحویل زمینی دیگــر و اختصاص اعتبار، 

ساخت مجتمع در فضایی بهتر پی گرفته شود.

خبر خبر

 امام جمعه بجنورد گفت: شغل معلمی درآمد محور 
نیســت اما مسئولان باید مسائل معیشتی معلمان را 

به صورت جدی پیگیری کنند.
، حجت الاســام رضــا نوری دیروز  در شــورای 
آموزش و پرورش خراســان شــمالی که در محل 
استانداری برگزار شــد، اظهار کرد: وضعیت حضور 
دانش آموزان در نماز بهتر شــده اما باید این مسئله 

پررنگ تر شود.
امام جمعه بجنورد ادامه داد: حضور سیاسی و دینی 
دانش آمــوزان در صحنه های مختلف باید بیشــتر 

شود.
وی با تاکید بر اینکه معلمان باید احساس مسئولیت 
داشته باشند، افزود: یک معلم خوب برای شرکت در 
کاس به خوبی مطالعــه می کند تا درس باکیفیتی 

را ارائه دهد.
حجت الاسام نوری بیان داشت: معلمی کار بزرگی 

اســت و نمی شــود در کنار معلمی به دیگر مشاغل 
پرداخت.

نماینده ولی فقیه در خراسان شمالی گفت: مسئولان 
فعلی و آتی کشــور را معلمــان تربیت می کنند زیرا 
حداقل یک فرد مســئول ۱۶ سال زیر نظر معلمان 

بوده است.
وی با تاکید بر اینکه مباحث آموزشی نباید خالی از 
موضوعات تربیتی باشد، افزود: آینده کشور به دست 

معلمان امروز رقم خواهد خورد.
حجت الاســام نوری عشق تعلیم و دلسوزی برای 
دانش آموز را رمز موفقیت معلمان دانســت و گفت: 
اینکه پیامبر توانســت تحــول تربیتی ایجاد کند به 

خاطر دلسوزی وی نسبت به مردم بود.
امام جمعه بجنورد در انتها گفت: این شــغل درآمد 
محور نیســت اما مسئولان باید مســائل معیشتی 

معلمان را به صورت جدی پیگیری کنند.

امام جمعه بجنورد:

مسئولان مسائل معیشتی معلمان را به صورت جدی پیگیری کنند

اســتاندار خراســان شــمالی گفت: باید آموزش 
روش های موفقیت در کنکــور در مدارس دولتی 
ترویج یابد تا آمار پذیرفته شــدگان از این مدارس 

رشد کند.
محمــد رضا حســین نژاد  در شــورای آموزش و 
پرورش خراسان شــمالی که در محل استانداری 
برگزار شــد، اظهار کرد: برای کسب رتبه های برتر 
در کنکــور نیازمندیم تا به درســتی وضع موجود 
ترسیم شده و نحوه رسیدن به وضع مطلوب تعیین 

شود.
اســتاندار خراسان شمالی بیان داشت: باید آموزش 
روش های موفقیت در کنکــور در مدارس دولتی 
ترویج یابد تا آمار پذیرفته شدگان از مدارس دولتی 

رشد کند.
وی بــا تاکید بــر اینکه نباید دانــش آموزان تک 
بعدی باشــند، افزود: مدیران مدارس به شدت بر 
روی برنامه های ورزشی دانش آموزان تاکید داشته 

باشند.
حسین نژاد بیان کرد: معلمان باید در صدد افزایش 
رغبت، انگیزه و توان دانش آموزان و نحوه صحیح 

ارائه آموزش ها باشند.
استاندار خراسان شمالی گفت: برای بالا بردن رتبه 
خراسان شمالی در قبولی های کنکور مشوق هایی 

برای دانش آموزان در نظر گرفته شده است.
وی تصریح کرد: باید راهکارهای افزایش بهره وری 

درسی، در اختیار دانش آموزان قرار بگیرد.

صاحــب خانه شــدن، رؤیایــی که نرخ بالای ســود 
تسهیات و آورده ناهمخوان با جیب متقاضیان، آن را 

کم فروغ کرده است.
اجرای طرح مســکن ملی در دولت سیزدهم به منظور 
خانه دار شــدن تمامی اقشار به ویژه قشر کم برخوردار 
اســت اما گزارش ها حاکی از آن است که روند اجرای 
این طرح بــا چالش هایی نظیر تأمین مالی، هزینه های 
ساخت و در نتیجه عدم استقبال مخاطبان روبه روست

در شهرستان فاروج مردم هم در خصوص مواجه شدن 
با این چالش ها مســتثنی از سایر شهرستان ها نیستند.

یکی از شــهروندان در این خصوص به خبرنگار ایسنا 
گفت: در حوزه تسهیات این طرح ابهام متقاضیان کم 
نیست اگرچه قرار است بسته به مناطق مختلف کشور 
نهایتاً تا سقف ۴۵۰ میلیون تومان تسهیات با حداکثر 
مدت بازپرداخت ۲۰ ســاله به واحدهای این طرح تعلق 
بگیرد، اما خبرها حاکی از آن اســت که نرخ ســود آن 
برای قشرهای مختلف متفاوت است.سعید رشید افزود: 
در این خصوص، اقســاط هم اگرچه گفته شده بین ۳ 
تا ۴ میلیون تومان اســت، اما برخی محاسبات از مبالغ 
بالاتر برای دهک های ۴ تــا ۸ متقاضی )غیر محروم( 

حکایت دارد.
شــهروند دیگری گفت: در خصوص قیمت واحدها نیز 
آمار و ارقام مختلفی تاکنون منتشــر شــده که البته با 
توجه به قرار داشتن اقتصاد کشور در نواحی بالای پیک 
تورمی، چندان عجیب نیســت اما در هر حال به ابهام 

این طرح نزد متقاضیان افزوده است.
حســین نیرومنــد افزود: بنا بــر اعــام وزارت راه و 
شهرســازی در جدیدترین فهرســت بها قیمت هر متر 
مربع ۴.۵ میلیون تومان تعیین شده است اما سازندگان 
از هزینه هــای متــری ۷ تا ۱۰ میلیون تومان ســخن 

می گویند.
چالش تأمین منابع با دولت دست به عصا

 احمدرضــا ابراهیمی، کارشــناس حوزه مســکن در 
گفت وگو با ایسنا گفت: تأمین بودجه مورد نیاز نخستین 
مورد اســت و در واقع، سوخت اصلی پیشرانه این طرح 

عظیم محسوب می شود.
ابراهیمی افزود: منابع مالی مســکن ملی قرار است با 
تســهیات اعطایی بانک ها تأمین شود که در صورت 
اجرای این تکلیف، بانک مرکزی مجبور به انتشار پول 
یا ایجاد خط اعتباری شــده که با سیاست مهار تورم در 
تضاد است و این موضوع سبب شده دولت در این حوزه 

دست به عصا حرکت کند.
وی گفت: از ســویی سیاست تأمین مصالح ارزان قیمت 
از جانب مسئولان تولیدکننده محصولاتی نظیر سیمان، 
میلگرد، آهن آلات و غیره نیز مورد استنکاف قرار گرفته 
و متأسفانه تاکنون تحرک چشم گیری در این خصوص 

دیده نشده است.
این کارشناس حوزه مسکن با اشاره به ضرورت حذف 
مراحــل اداری و برخی مقررات که به طولانی شــدن 

فرآیند صدور مجوز ساخت منجر می شود افزود: به نظر 
می رســد چون این طرح شتاب زده کلید خورد، مقدمات 
قانونی آن به طور کامل فراهم نشــده و هم اکنون باید 
در اصاح مقررات دست و پاگیر این حوزه تسریع شود.

اقتصاد خانواده ها برای تأمین آورده ضعیف است
مدیر بنیاد مسکن فاروج گفت: از بزرگترین آسیب ها در 
اجرای طرح نهضت ملی مسکن، ضعف بنیه اقتصادی 
متقاضیــان در تأمین آورده اولیه برای اســتفاده از آن 

است.
وحیــد خاکپور در گفت و گو با ایســنا، رقم آورده اولیه 
متقاضــی را ۴۰۰ میلیــون ریال عنوان کــرد و افزود: 
چالــش اولیه در همین گام نخســت و تأمین این رقم 

برای استفاده از تسهیات ۳ میلیارد ریالی است.
مدیر بنیاد مســکن فاروج با اشاره به اینکه با این ارقام 
یک واحد تکمیل و به بهره برداری نمی رســد گفت: در 
شهرســتان ۶۳۰ نفر در سامانه بنیاد مسکن برای طرح 
جهش نهضت مســکن ثبت نام کردند که از این تعداد 

۳۰۰ نفر رد درخواست و انصراف دادند.
وی با اشاره به در حال بررسی بودن سایر پرونده ها بیان 
کرد: ۳۵ نفر در این مجموعه تشکیل پرونده داده اند که 
از بین متقاضیان فاروجــی ۱۲ نفر و در تیتکانلو ۵ نفر 

آورده را تکمیل کرده اند.

خاکپــور به ریزش ۵۰ درصدی متقاضیان اشــاره کرد 
و افزود: در حال حاضر در ســایت مســکن مهر فاروج 
واحدهــای آماده بین ۲ میلیــارد و ۵۰۰ تا ۳ میلیارد و 
۵۰۰ میلیون ریال معامله می شــود و بــا این روند. آیا 
برای متقاضیان خریــد یکی از این واحدها به صرفه تر 
است یا تأمین ۴۰۰ میلیون ریال آورده اولیه با دریافت 
تســهیات ۳ میلیارد ریالی با نرخ ســود ۱۸ درصد که 
با یک حساب ســر انگشتی متقاضی باید در حدود ۱۰ 

میلیارد ریال برای تکمیل این واحد هزینه کند؟
مدیر بنیاد مســکن فاروج گفت: در هفته گذشــته به 
خواست ۲ متقاضی، آورده اولیه آنان عودت داده شد و 
با توجه به تورم و بالا رفتن هزینه های ساخت مسکن، 

مردم هرسال بدهکارتر می شوند.
وی با بیان اینکــه افزون بر ۱۰۰ متقاضی توان تأمین 
آورده اولیه را نداشــتند و همان اول راه انصراف دادند، 
افزود: در این طرح، رسیدن به ارقام پیش بینی شده در 
تولید مسکن با توجه به باتکلیفی نرخ سود تسهیات 
و اعام ۱۸ درصدی آن از ســوی بانک ها، بعید به نظر 

می رسد.
نرخ سود تسهیلات برای اقشار کم درآمد، کمر شکن 

است
مدیــر راه و شهرســازی فــاروج هم گفــت: نرخ 

تســهیات مسکن ملی ۱۸ درصد است و اقشار کم 
درآمد با این نرخ توان بازپرداخت تسهیات را ندارند 

پس عقب می نشینند.
حســن ذبیحی در گفت و گو با ایســنا اظهار کرد: 
۱۳۸۴ واحد طی ۴ ســال در قالب این طرح باید در 

فاروج ساخته شود.
وی گفــت: برای ۴۲ واحد، زمین در قالب ۱۳ قطعه 
۱۸۰ و ۲۰۰ متری در ۳ طبقه تأمین شــده و عاوه 
بر آن در نقطه دیگری از شهر هم ۲ هزار متر مربع 

زمین تأمین شده است.
مدیر راه و شهرسازی فاروج افزود: متاسفانه استقبال 
در این حــوزه کمرنگ بوده کــه مهمترین عامل، 
نداشتن توان تأمین آورده اولیه و بالا بودن نرخ سود 
تسهیات است.به گزارش ایســنا، دولت سیزدهم 
قصــد دارد در قالب طرح نهضت ملی مســکن ۴ 
میلیون واحد مســکونی را در ۴ ســال آینده احداث 
کند، اما سؤال این است که با توجه به نبود تقاضای 
مؤثر، این واحدها قرار است برای چه کسانی ساخته 

شود؟
آیــا با توجه به هزینه های هنگفت زیرســاخت ها و 
تورم نهاده های ســاختمانی، این پروژه در میانه راه 
به سرنوشــت طرح ۲ میلیــون و ۳۰۰ هزار واحدی 
مســکن مهر که هنوز بعد از گذشت ۱۵ سال ۲۰۰ 

هزار واحد آن باقی مانده، دچار نخواهد شد؟
البتــه تفاوت طــرح نهضت ملی مســکن با پروژه 
مســکن مهر در این است که نهضت ملی از قوانین 
بالادســتی بهره می برد؛ موضوع مهمی که مسکن 
مهــر از آن بی بهره بود، اما ابهاماتی که درخصوص 
قیمت تمام شــده، میزان آورده متقاضیان و اقساط 
تسهیات وجود دارد، باعث شــده بسیاری از افراد 
درخصــوص ورود به این طرح احتیــاط کنند.طرح 
اقدام ملی مسکن به عنوان جایگزین مسکن مهر با 
هدف تأمین مسکن مناسب برای اقشار کم درآمد و 

میان درآمد توسط دولت ارائه شد.

معاون شرکت ســاخت و توسعه زیربناهای حمل و 
نقل کشــور گفت: پیمانکاران پروژه راهســازی در 
محور بجنورد-جنگل گلســتان بابــت اجرای این 
طرح در محدوده خراســان شــمالی ۱۸۰ میلیارد 
تومان مطالبه دارند که تاش داریم با جذب منابع، 
پرداخت شــود.محمدرضا کدخدازاده  اظهار داشت: 
این میزان، مطالباتی اســت که ثبت شده، به یقین 
میزان بدهی ما به این پیمانکاران بیش از این رقم 

است.وی گفت: در صورتی که اعتبار مورد نیاز برای 
تکمیل این پروژه راهســازی در اختیار قرار گیرد، 
ســاخت این راه تا یک و نیم ســال دیگر به اتمام 
می رســد و تمام مســیر به صورت چهار خطه زیر 
بار ترافیک می رود.وی افزود: از مســوولان استان 
انتظار مــی رود برای جذب منابــع و نیز گنجانده 
شدن این پروژه در مصوبات سفر پیش روی دولت 
به اســتان تاش داشته باشند، این محور عاوه بر 

اینکه برای مردم خراســان شمالی اهمیت دارد، به 
عنــوان راه ملی و حتی بیــن المللی دارای اهمیت 
است، این محور برای کشور اهمیت دارد و سرعت 
دادن به اجرای آن باید در اولویت کشور قرار گیرد.

کدخدازاده خاطرنشان کرد: اکنون چهارخطه کردن 
حدود ۳۵ کیلومتر از مسیر بجنورد-جنگل گلستان 
در حوزه خراسان شــمالی باقی مانده و تکمیل آن 
یکهزار و ۱۰۰ تا یکهزار و ۲۰۰ میلیارد تومان اعتبار 

نیاز دارد.وی درباره اهمیــت این محور گفت: این 
مسیر از شرقی ترین مرزها تا غربی ترین مرزهای 
کشــور را پوشش می دهد و ارزش ترانزیتی دارد و 

می تواند زمینه ساز توسعه این استان باشد.
معاون شــرکت ساخت و توســعه زیربناهای حمل 
و نقل کشــور گفت: تمامی این ۳۵ کیلومتر دارای 
پیمانکار اســت و ســاخت راه در آن در حال انجام 

است.
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انتقاد تند رئیس پلیس راهور از 
خودروسازان

رئیس پلیس راهور ناجا از سازمان استاندارد و خودروسازان 
دعــوت کرد هر چه زودتر از مردم به دلیل تولید خودرو با 

نازل ترین کیفیت عذرخواهی کنند.
به گزارش تابناک، ســردار کمال هادیانفر در واکنش به 
انتقاد مهدی اسام پناه، رییس سازمان ملی استاندارد که 
گفته بود: »ژنرال های ســلبریتی اخیرا در برخی فضاها 
ورود می کنند« تاکید کردک من ژنرال ســلبریتی نیستم 
و برای رئیس ســازمان استاندارد متاســفم که از چنین 

عناوینی استفاده می کند.
وی افزود: ما اصا در کشــور ژنرال سلبریتی نداریم؛ ما 
ســربازیم و به سربازی ولایت افتخار می کنیم. به همین 
خاطر به ایشــان می گویم در ایران چنین کسی پیدا نمی 

کنند.
رئیس پلیس راهــور در ادامه با انتقــاد مجدد از کیفیت 
خودروهای ســاخت داخل گفت: ما درباره کیفیت خودرو 
همچنان پیگیر هســتیم چون این وظیفه خدایی است و 
فردا باید در آن دنیا پاسخگو باشیم. ضمن اینکه افزایش 
کیفیت خودرو مطالبه مقام معظم هبری و شخص رییس 
جمهور اســت و از همه مهم تر پای جان مردم و امنیت 

مردم در میان است.
سردار هادیانفر با طرح این سوال که وقتی در هر ساعت 
۲نفر در تصادفات رانندگی کشــته می شــوند می شــود 
خودروســاز بگوید نقشــی ندارد؟ افزود: تصادف هر روز 
اتفاق می افتد اما این دلیل نمی شــود هر روز مردم هم 
بمیرند. کجای دنیا چنین اتفاقی می افتد که با هر تصادف 
کســی بمیرد؟ پراید الان به هرشــی ثابت یا متحرکی 
می خــورد تلفات یا مجروح می دهد برای همین من برای 

این ماشین از عنوان ارابه مرگ استفاده کردم.
هادیانفــر ادامه داد: ما نمی توانیــم تحمل کنیم که هر 
روز خانواده هایمان در ماشــین مچاله شــوند و بمیرند و 

ما سکوت کنیم.
رئیس پلیس راهور در ادامه بــا خطاب قرار دادن رئیس 
اســتاندار گفت: برای ما جای تاســف اســت که رئیس 
سازمان اســتاندارد هنوز نرفته الیاژ باک خودرو را اندازه 
بگیرد اما ایشان پاســخ بدهد که در تصادف بهبهان چرا 
۴ خودرو اتش گرفتند؟ بگویند که در ۱۰ ســال گذشــته 

چگونه نظارت کردند که وضعیت خودروها این شد.
وی تصریح کرد: باید کیفیت ایمنی خودروها درست شود. 
این قطعی اســت. ما هر ساعت ۲کشــته داریم و از این 
موضوع نمی گذریم. تصادف امر اجتناب ناپذیری اســت 
اما اینکه کسی داخل ماشــین آتش بگیرد و از آهن پاره 
نتواند خارج شــود به هیچ چیزی به غیر از غیراستاندارد 

بودن خودروها ربط ندارد.
سردار هادیانفر در ادامه با حمایت مجدد از واردات خودرو 
گفت: تاکید ما بر این اســت که حتمــا یک بازار رقابتی 
وجود داشته باشــد چون یکی از آیتم های اصلی که در 
ســال ۸۵ باعث شد آمار کشــته های تصادفات رانندگی 
از ۲۵هزار نفر به ۱۷ هزار نفر برســد آزاد شــدن واردات 
خودروی ایمن بود. چون همان موقع که واردات آزاد شد 
خودروسازها گرفتار شدند و رفتند آپشن های جدید مانند 

کیسه هوا و... اضافه کردند به خودروهایشان!
رئیس پلیس راهور همچنین با دعوت از رئیس ســازمان 
اســتاندارد و خودروسازها برای عذرخواهی از مردم تاکید 
کرد: ایــن افراد حتما عذرخواهی کننــد و از همین فردا 

کیفیت و ایمنی خودروها را افزایش دهند.

چرا فارغ التحصیلان دانشگاه امام 
صادق در عرصه های مدیریتی در 

دولت سیزدهم پرشمارند؟
رییس دانشــگاه امام صادق )ع( با بیــان این که یکی از 
کارکردهای اصلی این دانشــگاه تربیت نیرو برای نظام 
اســت، اظهار کرد: خوشحال هســتیم که دانشگاه امام 
صادق )ع( در این زمینه به توفیقات خوبی دست پیدا کرده 
است.حجت الاسام والمسلمین حسینعلی سعدی در پاسخ 
به سوالی در ارتباط با حضور پرشمار فارغ التحصیان این 
دانشگاه در عرصه های مدیریتی به خصوص عرصه های 
مدیریت میانی کشــور در دولت سیزدهم به ایسنا گفت: 
مقام معظم رهبری دو کارکرد اصلی برای دانشــگاه امام 
صادق )ع( تعیین کرده اند و این دانشــگاه براین اســاس 
تاســیس شــده اســت؛ کارکرد اول تولید علوم انسانی 

اسامی و کارکرد دوم تربیت نیرو برای نظام است.
وی اضافه کرد: ما خوشــحال هستیم که در حوزه مورد 

اشاره دانشگاه به توفیقات خوبی دست پیدا کرده است.
ســعدی افــزود : در همــه دولت ها برحســب اقتضا و 
درخواستی که وجود داشته فارغ التحصیان این دانشگاه 
ایفــای نقش کرده اند و طبیعی اســت که در یک دولتی 
اقتضاء وجود و ورود بیشــتر فارغ التحصیان ما باشــد. 
علی القاعده ما در یک ســطح گسترده ای این موضوع را 

شاهد هستیم و این در راستای ماموریت دانشگاه است.
وی در پاســخ به این سوال که به عنوان یک فرد بیرونی 
از عملکرد فارغ التحصیان این دانشــگاه در عرصه های 
مختلف مدیریتی راضی هستید یا نه؟ اضافه کرد: رضایت  
نســبی اســت و در یک حوزه هایی رضایت هست ولی 
این که این به معنای آخر کار و سقف رضایت باشد نه خیر.

رییس دانشــگاه امام صادق تاکید کــرد : علی القاعده در 
حوزه های تجربه و اجرا باید این رضایت بیشتر باشد.

خبر

 مسیل هیا داخل شــهر بجنورد که حدود ۹ کیلومتر است، در 
ســال های اخیر دچار رســوب شــده و این امر تهدیدی برای 
آبگرفتگی در بارندگی های سیل آسا است؛ خطری که هنوز از 

سوی متولیان امر جدی گرفته نشده است.
آبگرفتگی معابر در شــهر بجنورد مشکل آشنای شهروندان در 
بارندگی ها اســت و در برخی از بارندگی های سال های اخیر، 
حجم آب کانال های بجنورد به حدی رســیده است که سبب 

بالا آمدن آب و ورود آن به مناطقی از شهر شد.  
شــهروندان ســاکن در مجاورت خندق بجنورد، کال پسته و 
منطقه گلستان می گویند که نگران بارندگی های سیل آسا و 
آبگرفتگی های پس از آن هستند، زیرا اجرای نشدن لایروبی 
در مســیل های داخل شهر سبب شــده تا مسیر آب مسدود 
شــود، اکنون خندق پر از زباله و علف ها اســت که مسیر آب 

را گرفته است.
وضعیــت خندق در محل میدان بار نیز شــرایط خوبی ندارد و 
برخی از ســاکنان و کســبه، خندق را به محل ریختن زباله و 

ضایعات تبدیل کرده اند.
کارشناسان می گویند وضعیت توپوگرافی بجنورد مانند کاسه 
ای اســت که به یک سمت خم شــده باشد و شیب اراضی از 
سمت جنوب به شمال غرب است، سیل که جاری شود با توجه 
به بالا بودن دیواره کاسه در سمت جنوب به سمت شمال غرب 
مــی رود و آب هایی که از جنــوب غرب به هم می پیوندد به 

شمال غرب و کاغ آشیان در شرق بجنورد حرکت می کند.
رودخانه های بازخانه، چناران و درصوفیان در جنوب شــرق، 
غرب و جنوب قرار دارند و به ســمت شمال جاری می شوند و 
آب رودهای بیدک هم به ســمت میدان بار و دوبرار جاری و 
سپس به سمت حاشیه و مرکز بجنورد می روند و لازم است به 
هدایت و ساماندهی آنها توجه لازم شود، سیاب هایی که به 
ســمت بجنورد می آیند بیشتر از سمت جنوب و غرب می آیند 
و بعد از طی مسیری به سمت فرودگاه می روند که اگر کانال 

ها و مسیل ها با زباله و نخاله پر شوند، خطرساز خواهد بود.
 چهار مســیر آب وجود دارد که باید برای کنترل این مسیرها 
کانال هایی ســاخته شود، یکی شاهجو است که از سمت بش 
قارداش می آید و تا شهرک فرهنگیان و ینگه قلعه ادامه دارد 
و چندین مرتبه شاهد بروز سیل در این مناطق بوده ایم. کانال 
هدایت این رود از صندل آب تا حمزانلو ادامه دارد و لازم است 
از این مسیر تا مهنان بهسازی شود و کانال دوم از ملکش آغاز 
می شــود که سیاب رود فیروزه را هدایت می کند و از سمت 
بوســتان آفرینش به پشت استانداری هدایت می شود و کانال 
۵۰ ســاله شهر را دور می زند تا به جوادیه و باقرخان و سپس 

اترک برود و این کانال هم باید بهسازی و لایروبی شود.
لایروبی مسیل داخل شــهر بجنورد مرکز خراسان شمالی در 
حالــی باتکلیف و متوقف مانده اســت که این اقدام میان  ۲ 

دستگاه پاسکاری می شود. 
پاسکاری ۲ اداره برای لایروبی مسیل داخل بجنورد 

در میــان این دلهــره ها و نگرانی شــهروندان، شــهرداری 
بجنورد اعام کرده اســت که لایروبی مســیل های شهر از 
تکالیف شــرکت آب منطقه ای است و قانون مدیریت بحران 
بــه صراحت آن را از تکالیف آن شــرکت قرار داده اســت اما 
شرکت آب منطقه ای می گوید این اقدام در شهرها از وظایف 

شهرداری است. 
هــر کدام از این نهادها دلیل های خــود را دارند و می گویند 
تکلیف در این باره مشــخص اســت اما گویا این پاسکاری و 

باتکلیفی همچنان ادامه دارد. 
شــهرداری بجنورد اعام کرده اســت که شرکت آب منطقه 
ای اســتان که مدعی اســت این امر تکلیف شهرداری است، 
مســتندات خود را برای اینکه این لایروبی وظیفه شــهرداری 
است ارائه نداده اســت و البته در صورت تعیین تکلیف، آماده 

است تا لایروبی مسیل را انجام دهد. 
همین چند وقت پیش بود که استاندار خراسان شمالی با تاکید 
بر لزوم لایروبی مســیل های داخل شــهر برای جلوگیری از 
خســارت های احتمالی سیل تاکید کرد که این امر نباید میان 

دستگاه های اجرایی پاسکاری شود.
محمدرضا حســین نژاد گفت: برای جلوگیری از آســیب ها و 
خســارت های احتمالی، لایروبی مســیل ها بویژه در شهرها 
ضروری اســت و در این زمینه تکلیف و وظیفه دستگاه ها باید 

تعیین تکلیف شود.
وی خاطرنشــان کرد: تهدیدها و بحران ها در اســتان موارد 
ناشناخته نیست و ما به دنبال این هستیم که در این باره برنامه 
ریزی شود تا خسارت های حادثه های مختلف همچون سیل 
کاهش یابد و انتظار می رود در این باره دســتگاه های اجرایی 

برنامه داشته باشند. 
لایروبی مسیل در شهرها تکلیف شهرداری است؟ 

مدیرعامل شــرکت آب منطقه ای خراسان شمالی در این باره 
به خبرنگار ایرنا می گوید: در دی ماه سال گذشته با اباع دبیر 
شــورای عالی مدیریت بحران کشور که توسط رییس جمهور 
تصویب شــده، تکلیف لایروبی ها در شهرها مشخص شده و 

دیگر اختافی در این باره وجود ندارد.
ســید عقیل مرتضوی اظهار می دارد: بر این اســاس لایروبی 
مســیل در شهرها از تکالیف شهرداری اســت و آن نهاد باید 

نسبت به لایروبی اقدام کند. 
وی خاطرنشــان می کند: به یقین اگر در سال ۱۴۰۰ لایروبی 
و بازگشــایی عرض مســیل  بعد از پل معراج توسط شرکت 
آب منطقه ای اســتان بطول حدود ۲ کیلومتر انجام نمی شد 
مشــکات شــهرداری در بارندگی اخیر در داخل شهر بسیار 

شدید می شد.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای خراسان 

شمالی هم در این باره می گوید: به استناد بند ۱ )ایجاد مجاری 
آبی( بند ۲ )تنظیف، نگهداری و تسطیح مجاری آبی( و بند ۱۴ 
) اتخاذ تدابیر مؤثر و اقدام لازم برای حفظ شهر از خطر سیل( 
ذیل ماده ۵۵ قانون شهرداری ها، ایجاد مجاری آبی، تنظیف، 
نگهداری و تسطیح و اتخاذ تدابیر موثر و اقدام لازم برای حفظ 
شهر از خطر سیل در محدوده شهر از وظایف شهرداری است.

وحید واسطه اظهار می دارد: بر اساس قانون پیشگیری و مبازه 
با خطرات ســیل هم وزارت کشور، شهرداری ها را را مسوول 
حفظ جان و مال مردم از خطرات ســیل و انجام اقدامات لازم 
برای حفظ و اصاح و احداث مســیل و سیل بر گردان اعام 
کرده اســت که مفاد این قانون همچنــان به قوت خود باقی 

است.
وی می افزاید: همچنین به اســتناد بند ۱۱ مصوبات جلســه 
ســتاد ملی پیشــگیری، هماهنگی و فرماندهی عملیات پاسخ 
به بحران، رییس ســازمان مدیریت بحران کشور، ساماندهی 
ولایروبــی و تنظیف رودخانه ها و مســیل ها در حریم مراکز 
جمعیتی شــهری و روســتایی و جلوگیری از ساخت و ساز به 

سازمان شهرداری ها و دهیاری کشور محول شده است.
واســطه خاطرنشــان می کند: از زمان تصویــب قانون بلدیه 
در ســال ۱۲۸۶ تاکنون، روح و فلســفه وجودی شهرداری ها  
مدیریت امور شــهری و تنظیف مجــاری آبی و رودخانه ها و 
رفع خطراتی مانند سیاب از شهر و مراقبت از اموال و ساکنان 

آن است.

وی می گوید: بر اســاس آیین نامه اجرایــی جزء )۳( تبصره 
۱۳ ماده واحده قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشــور که در 
سال گذشته مصوب شد، مدیریت سیاب، مطالعات واعتبارات 
مصوب در محدوده شــهرها در قالب موافقتنامه میان وزارت 
کشور سازمان شــهرداری ها و دهیاری های کشور و سازمان 
برنامه و بودجه کشور برای پیشگیری از خسارت ناشی از جاری 

شدن سیاب مبادله شده است.
معاون حفاظت و بهره برداری شــرکت آب منطقه ای خراسان 
شمالی می گوید: بر اساس مکاتبه دبیر شورای عالی مدیریت 
بحران کشــور با موضوع اباغ سند ملی خطر حوادث و سوانح 
که به تصویب رییس جمهور نیز رسیده است، مطالعه و اجرای 
طرح های لایروبی رودخانه ها و مسیل های دارای اولویت در 
داخل شهر ها و روســتاها به وزارت کشور سازمان شهرداری 
ها و دهیاری های کشــور به عنوان دستگاه مسئول تفویض 

شده است.
گلایه شهرداری از شرکت آب منطقه ای

دبیر ستاد مدیریت بحران شــهرداری بجنورد هم در این باره 
می گوید: شــرکت آب منطقه ای تاکنون از لایروبی رودخانه 
ملکش و بوســتان آفرینش خودداری کرده این در حالی است 
که انجام این اقدام از وظایف و تکلیف قانونی آن شرکت است.

مجید گریوانی اظهار می دارد: تاکنون از طریق مراجع قضایی 
چند مرتبه با شــرکت آب منطقه ای مکاتبه شــده اســت که 
به وظیفه قانونی خود در قبال لایروبی رودخانه حاشــیه شهر 

بجنورد اقدام کند اما آن شرکت هنوز اقدامی در این باره انجام 
نداده است.

وی با اشاره به پاسکاری های شرکت آب منطقه مبنی بر اینکه 
لایروبی مســیل های داخل شهر از تکالیف آن شرکت نیست 
می افزاید: بر اســاس بند پ مــاده ۱۴ قانون مدیریت بحران 
که در ســال ۹۸ مصوب شــد و مکاتبه معاون حقوقی ریاست 
جمهوری، به صراحت اعام شده است که این اقدام از تکالیف 
شرکت آب منطقه ای است و شهرداری در این باره مستندات 

را به مراجع قضایی ارائه داده است.
گریوانی خاطرنشــان می کند: شــرکت آب منطقه ای استان 
لایروبی مســیل را در خارج از شهر بجنورد از پل معراج  تا پل 
غیرهم ســطح کنارگذر انجام داده که در همان قسمت هم با 
بالا آمدن نیزار احتمال آســیب وجود دارد و بعد از آن متوقف 
مانده است، که سیاب زندگی ساکنین حاشیه شمالی شهر را 

تهدید می کند.
وی با اشاره به اینکه مستندات در زمینه این موضوع به معاونت 
پیشگیری از جرم دادگستری کل استان ارائه شده است تصریح 
می کند: دادســتان عمومی و انقاب مرکز اســتان در مکاتبه 
ای که با شــرکت آب منطقه ای داشته اعام کرده است که 
وضعیت مســیل ملکش از پل گلستان شهر تا پل معراج وخیم 
است و در صورت وقوع بارندگی احتمال حادثه و ایجاد خسارت  

وجود دارد، اما تاکنون به آن توجه نشده است. 
دبیر ستاد مدیریت بحران شــهرداری بجنورد خاطرنشان می 
کند: مســیل ملکش و آفرینش در محدوده شهر بجنورد، پنج 
هزار و ۵۰۰ متر طول دارد که ســه هزار متر از آن معادل ۵۴ 

درصد از آن نیازمند بهسازی است.
لایروبی مسیل شهرها تکلیف شهرداری است 

مدیرکل دفتر مدیریت بحران اســتانداری خراسان شمالی هم 
در باره تکالیف دســتگاه های مختلف در لایروبی مسیل های 
شهرها می گوید: بر اساس برنامه ملی خطر کاهش حوادث و 
ســوانح، مطالعه و اجرای طرح های ساماندهی و ایمن سازی 
رودخانه ها در محدوده جمعیتی شــهری از تکالیف ســازمان 
شــهرداری ها و دهیاری های کشور ست و بر این اساس در 

استان شهرداری ها در این زمینه مسوول هستند.
جواد نظری اظهار می دارد: در این برنامه، شــهرداری مکلف 
اســت نسبت به لایروبی مسیل های شــهر اقدام کند و البته 

اعتبار مورد نیاز هم باید به شهرداری اختصاص یابد.
وی خاطرنشــان کرد: در زمینه ســاماندهی و لایروبی مسیل 
های محدوده شهرها، وزارت نیرو و وزارت جهاد کشاورزی به 

عنوان دستگاه همکار در اجرای این طرح ها مشارکت دارند.
بــه گزارش ایرنــا، در میان تمام این پاســکاری ها و تکالیف 
انتظــار ســاماندهی و لایروبــی  قانونــی، شــهروندان در 
مســیل شــهر هســتند اما بارندگی ها و ســیل معطل نمی 
مانــد، مــردم نگران هســتند که مبــادا حادثه غرق شــدن 
 مــادر و دختــر در جــوی آب شــهر بجنورد یک بــار دیگر 

تکرار شود. 

مسیل های رسوب گرفته بجنورد؛ تهدیدی که جدی گرفته نشده است
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هنرمندی سرشار از سکوت 
ساعتها می نشست بی آنکه چیزی بگوید ، سمفونی خطوط و واژه ها را 

رهبری می کرد در ذهنش ، حال خوبش در همین سکوت های طولانی 

بود ، بی آنکه کسی بداند چه می گذرد در شهر پر آشوب درونش.

 حضورش در اتفاقیــه اندک بود و مفید کــه در همین اندک هم 

یادگاری های ارزشمندی برایمان گذارد.

روحش شاد ، یادش مانا.



خبر

گروه بندی مرحله دوم رقابت های 
فوتسال جام رمضان بجنورد اعلام شد

بــا اعام گروه بندی مرحله دوم رقابت های فوتســال جام 
رمضان بجنورد این مســابقات از روز گذشــته آغاز شــد.به 
گــزارش خبرنگار ما مرحله دوم مســابقات فوتســال جام 
رمضان بجنورد از روز گذشــته آغاز شــد کــه در گروه اول 
تیم های جزیره فوتبال ،جواهری عظیمی اســفراین،منتخب 
درصوفیــان،و بتن نجــم حضور دارند و در گــروه دوم تیم 
های آهن آلات میثم رحمانــی ،بلبرینگ محمدی،ماهان و 
جواهری قربانی به مصــاف حریفان خود می روند.بر همین 
اســاس تیم آهن آلات به مصاف تیم ماهــان می رود،تیم 
بتن نجــم  در مقابل تیم جواهری عظیمی اســفراین صف 
آرایی خواهد کرد،تیم جزیره فوتبــال رویاروی تیم منتخب 
درصوفیان می شود و تیم بلبرینگ محمدی با تیم جواهری 

قربانی بازی می کند.
 میزبانی شیروان از مسابقات کاراته 

قهرمانی خراسان شمالی
بانوان خراســان شــمالی برای حضور در مســابقات کاراته 
قهرمانی خراســان شمالی به شــیروان خواهند رفت.رئیس 
هیئت کاراته خراســان شمالی در گفتگو با خبرنگار ما گفت: 
شــیروان ۱۶ اردیبهشت میزبان مسابقات بانوان کاراته کا به 
منظور برگزاری رقابت های قهرمانی اســتان اســت که به 
مناسبت گرامیداشت هفته معلم پیگیری می شود.محمد رضا 
کیانفر افزود: این رقابت ها از ســاعت ۹ صبح روز مذکور در 
مجموعه ورزشی ۱۳ مهر شیروان آغاز و قرعه کشی و جدول 
نویســی  آن پنج شــنبه همین هفته در دفتر هیئت کاراته 

استان انجام می گردد.
اعلام تیم های قهرمان مسابقات فوتسال 

جام رمضان خراسان شمالی 
پس از پایان رقابت های فوتسال جام رمضان در شهرستان 
های مختلف استان اســامی تیم های قهرمان اعام شد.به 
گزارش خبرنگار ما در مسابقات فوتسال جام رمضان  شیروان 
۱۳ تیم حضور یافتند که در دیدار پایانی تیم آسانســور ویرا 
مقابل تیم  کافه موسیو قرار گرفت و توانست با برتری مقابل 
این تیم  قهرمان این دوره از رقابت ها در شــیروان شود .در 
راز و جرگان نیز تیم  فوتســال هلدینگ آتشکده با برتری 
مقابل دیگر حریفان و از میان ۱۱ تیم قهرمان فوتســال این 
شهرستان شــد  که حاصل ۱۲ شب رقابت بین این تیم ها 
بود.همچنین در مانه و سملقان و در پایان مسابقات تیم افق 
کورش قنبری به  مقام نخست دست یافت و  تیم کهکشان 

ما حسن و امامزاده گلزار به ترتیب دوم و سوم شدند.

کریستیانو رونالدو، ستاره پرتغالی، باید برای اولین بار خودش را برای 
فصلی بدون حضور در لیگ قهرمانان آماده کند.

آینده کریستیانو رونالدو هر روز بیشتر از روز قبل نگران کننده می شود 
و این روند حالا برای او بسیار دشوار شده است. 

این بازیکن پرتغالی از نظر آماری فصلی قابل توجه را پشــت ســر 
گذاشته اســت. او در ۲۸ بازی ۱۷ گل زده و دومین گلزن برتر لیگ 
انگلیس به حســاب می آید که تنها پنج گل کمتر از محمد صاح به 
ثمر رســانده تا بار ۳۰ درصد از گل های زده یونایتد در لیگ بر دوش 
او باشــد که با توجه به این که او ۳۷ ســال دارد آمار بسیار خوبی به 

حساب می آید. 
با این حال، منچستریونایتد یکی از بدترین فصل های تاریخ خودش 
را پشــت ســر می گذارد. آنها در حال حاضر ششم هستند و دو امتیاز 
کمتر از رده چهارم دارند اما این در حالی اســت که دو بازی بیشتر از 

پنج تیمی که بالاتر از آنها قرار دارند انجام داده اند. 
در حالی که تنها سه هفته تا پایان لیگ فرصت باقی است، شاگردان 
رالف رانگنیک تیمی از هم پاشــیده به نظر می رسند که نتوانستند به 

هدف شان برای کسب سهمیه لیگ قهرمانان دست پیدا کنند. 
این مربی آلمانی پیش از بازی حســاس روز پنجشــنبه برابر چلسی 
هشــدار داده بود که حضور در لیگ قهرمانان فصل آینده دیگر جزو 

برنامه های شــیاطین سرخ نیســت. او در این باره گفت:»صحبت و 
گمانه زنی دربــاره لیگ قهرمانان منطقی به نظر نمی رســد. ما باید 
واقع گرا باشــیم، حتی اگر چهار بازی پیــش رو را نیز ببریم، باز هم 

نمی توانیم به لیگ قهرمانان صعود کنیم.«
پس از تساوی ۱-۱ برابر شاگردان توماس توخل که تک گل آن باز 
هم از سوی کریستیانو رونالدو به ثمر رسید، آنها با انتقادات شدیدی 
از ســوی روی کین، کاپیتان ســابق یونایتد، مواجه شدند:»من فکر 
می کنم آنها دیگر به هیچ چیز فکر نمی کنند. هیچ جدیتی در این تیم 
وجود ندارد. آنها در کل فصل شــانس های بسیاری را از دست دادند. 

ما امشب بار دیگر شاهد این اتفاق بودیم.«
واقعیت این است که پروژه فصل ۲۲-۲۰۲۱ یونایتد شکست خورده و 
این اتفاق علیرغم جذب بازیکنان بزرگی مانند واران، سانچو و رونالدو 
که بازگشتش به خانه برایش به کابوسی تبدیل شده که حالا با اولین 

فصل بدون حضور در لیگ قهرمانان روبروست، رخ داده است. 
رونالدو از اولین بازی رســمی اش برای اســپورتینگ در فصل ۰۳-

۲۰۰۲ تا به حال همواره در لیگ قهرمانان حضور داشــته است. این 
بازیکــن حتی در اولیــن فصل حضورش در این تیــم نیز در مرحله 
انتخابــی به میدان رفت و هرچند تیمش ســهمیه لیگ قهرمانان را 
به دســت نیاورد و راهی جام یوفا شــد اما او باز هم در این رقابت ها 

حضور داشت. 
ایــن بازیکن پرتغالی در فصــل ۰۴-۲۰۰۳ پیراهنی یونایتد را به تن 
داشــت و اولین حضــورش در مرحله گروهی لیــگ قهرمانان برابر 
اشتوتگارت بود که با شکست ۱-۲ به پایان رسید. او از آن زمان تا به 
حال همیشه حداقل در مرحله گروهی این رقابت ها حاضر بوده است. 
بسیاری از افتخارات لیگ قهرمانان به نام او ثبت شده است. رونالدو 
بهترین گلزن این رقابت ها با ۱۴۰ گل زده است، بیشترین تعداد گل 
در یک فصل را با ۱۷ گل به ثمر رســانده، بیشــترین تعداد گل در 
مرحله حذفی با ۶۷ گل را به نام خودش ثبت کرده، بیشترین بازی را 
با ۱۸۷ حضور در میدان داشــته و تنها بازیکنی است که در سه فینال 

لیگ قهرمانان گلزنی کرده است. 

بســیار بعید به نظر می رسد که یونایتد بتواند در فصل ۲۳-۲۰۲۲ در 
لیگ قهرمانان حاضر باشد و به این ترتیب رونالدو برای اولین بار در 
طول دوران حرفه ای خودش فرصت حضور در این رقابت ارزشمند را 

ندارد. هرچند، اگر او در یونایتد بماند و از این تیم جدا نشود. 
رانگنیک در این باره گفت:»ادامه حضور او مسئله ای است که باید با 
حضور تن هاخ، هیئت مدیره و من درباره آن صحبت شود. کریستیانو 
یک ســال دیگر قرارداد دارد اما مهم اســت کــه بدانیم او هم چه 

درخواستی دارد، اگر بخواهد بماند.«
این بازیکن که هشــت گل از ۹ گل اخیر تیمش را به ثمر رســانده 
بــه زودی باید با فصلی خاص در زندگــی حرفه ای طولانی مدتش 

روبرو شود.

کابوس رونالدو؛ اولین فصل 
بدون لیگ قهرمانان!

به دنبال کسب رتبه نخست مسابقات کشوری طناب زنی»عید تا عید« هستیم جام مولای عرشیان به گرمه رفت
با آغاز طرح کشــوری طنــاب زنی»عید تا 
عیــد« که پایان آن عید ســعید فطر عنوان 
شــده ، هیئت ورزش های همگانی خراسان 
شــمالی به دنبال کسب رتبه نخست در این 

رقابت ها است.
رئیس هیئت ورزش های همگانی خراســان 
شــمالی در گفتگو بــا خبرنگار مــا گفت : 
مسابقات کشــوری طناب زنی»عید تا عید« 
اباغی از  سوی فدراســیون بود که از عید 
نــوروز تا عید فطر ادامــه دارد و اکنون رتبه 
خراسان شمالی با اینکه دیرتر از دیگر استان 

ها وارد این طرح شــده رتبه نایب قهرمانی 
است.مجید جودت افزود : خراسان شمالی از 
هفته گذشــته وارد مسابقات کشوری طناب 
زنی»عید تا عید« شــد که با اقدامی سریع  
فراخوان این طرح در اســتان زده شــد و با 
تعامل خوبی که در استان وجود دارد توانسته 
ایم تا این لحظه رتبه خوبی در کشور به خود 
اختصاص دهیم و اکنون به دنبال کسب رتبه 

نخست هستیم.
جودت در خصوص چگونگی حضور شرکت 
کننده ها در این طــرح اظهار کرد : در این 

طرح فرد ورزشــکار با ذکر معرفی کوتاهی 
از خــود ، یک دقیقه طنــاب زنی انجام می 
دهد  و فیلم ضبط شــده خــود را به صفحه  
اینستاگرامی sport.for.all.nkh@ ارسال و 
هشتک های Tanabnkh#NRS۱۴۰۱# را 

ثبت می نماید.
وی خاطر نشــان کرد : یکی از راهکارهای 
هر رشته ورزشــی این است که آن رشته را 
همه گیر کرده و مختص فرد خاصی نکنیم و 
در این طرح سعی شده به این موضوع توجه 

خاصی شود .

با پایــان رقابت های اســتانی هندبال پنج نفره آقایان در اســفراین و 
قهرمانی تیم شــهرداری گرمه ، جام قهرمانی ایــن رقابت ها مزین به 
جام مولای عرشــیان به گرمه رفت.مدیر روابط عمومی هیئت هندبال 
خراســان شــمالی در گفتگو با خبرنگار ما گفت: در رقابت های استانی 
هندبــال پنج نفره آقایان کــه میزبانی آن را اســفراین عهده دار بود ۶ 
تیم از سراســر استان حضور داشــتند که در نهایت تیم شهرداری گرمه 
قهرمــان ایــن دوره از رقابت ها شد.ســعید صفاری افزود: مســابقات 
هندبال جام مولای عرشــیان در سالن شهید سردار حاج قاسم سلیمانی 
اســفراین پیگیری  شد و پس از تیم شــهرداری گرمه شهرداری ، تیم 
هیئت هندبــال گرمه نایب قهرمان شــد و تیم نونهالان شــیروان در 
جایگاه ســوم ایســتاد.صفاری اظهار کرد : حمایت صنایع در برگزاری 
مســابقات و اسپانســری  تیم های ورزشی با پشــتیبانی اداره ورزش و 

 جوانان شهرســتان هــا نقش بســزایی دارد که خوشــبختانه  در این 
رقابت ها نیز شــاهد حمایت شرکت لوله گستراســفراین در کنار دیگر 
ارگان ها نظیر سپاه پاسداران و اداره ورزش و جوانان شهرستان  بودیم . 
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روزنامه صبح استان
خراسان شمالی

»شــبکه تلویزیونی افق در پی درگذشت »نادر طالب زاده«، 
مستندســاز، ویژه برنامه ای را پخش کرد کــه در آن عنوان 
شــد: او »پســر تیمســار منصور اردوبــادی از فرماندهان 
ارتش شاهنشــاهی بوده اســت.««»در پی درگذشت »نادر 
طالب زاده«، مستندساز تلویزیونی که با برنامه های تصویری 
ضد آمریکایی و ضد اســراییلی و گفت وگو با شخصیت های 
منتقد غربی شهرت داشــت، شبکۀ تلویزیونی »افق« به یاد 
او ویژه برنامــه ای را پخش کرد؛ شــبکه ای که طالب زاده از 
پایه گذاران آن بود. در این برنامه مجید شاه حسینی به تفصیل 
نکات متنوعی را دربارۀ نادر طالب زاده توضیح داد و از جمله 
تأیید کرد، او »پسر تیمســار منصور اردوبادی از فرماندهان 
ارتش شاهنشاهی بوده است.«با این حال روایت شاه حسینی 
قــدری متفاوت بــود؛ چرا که از ســکوت نــادر طالب زاده 
)اردوبادی( در قبال مصادرۀ خانه و باغ پدری در سال ۱۳۶۸ 
با حکم ســتاد اجرایی فرمان امام گفت؛ حــال آن که خود 
مرحوم در مصاحبه با حسین دهباشی گفته بود: »دلیلی برای 

این کار نبوده چون پدرش خانه نشین شده بود.«
مجید شاه حسینی گفت: پدر نادر به خاطر همکاری با کودتای 
نافرجام »قرنی« و مشــارکت نکردن در ســرکوب عشــایر 

کهگیلویه و بویراحمد خانه نشین شد.
مهمان برنامــۀ »جهان آرا« به خاطر همیــن ویژگی ها نادر 
طالــب زاده را که در ۱۶ ســالگی به آمریــکا رفت و در پی 
پیــروزی انقاب ۱۳۵۷ زندگی و امکان پیشــرفت مادی در 
آمریکا را رها کرد و به ایران بازگشــت شــبیه دو شخصیت 
»مُصعب« و »سلمان فارسی« در تاریخ صدر اسام دانست و 
او را همچون »مصعب« شایستۀ لقب »اشراف زادۀ قهرمان«؛ 
هر چند که در ادامه بیشــتر با »حاج قاسم سلیمانی« در یک 
سطح دانســت و گفت: »نقش حاج نادر در جبهۀ فرهنگی و 
رسانه ای مثل نقش حاج قاســم در جبهۀ نظامی و مقاومت 

است.«
مهمان »جهان آرا« مرگ بــرادر نادر طالب زاده در آمریکا را 
هم مشــکوک و عوامل اف بی آی را متهم دانســت؛ حال 
آن که خود او گفته بود درگذشــت برادرش - ناصر - که در 

آمریکا کلینیک درمانی داشت، طبیعی بوده است.
از نکات قابل توجه این برنامه این ســخن هم بود که سال 

۱۳۵۸ به عنوان خبرنگار شــبکۀ ســی بی اس آمریکا فعالیت 
می کرد و قرار بود گزارشــی دربارۀ اشغال سفارت تهیه کند 
اما پس از آن ترجیح می دهد با صداوســیما همکاری کند و 
مأموریت به عکس می شــود در حمایت از تصرف سفارت و 

علیه آمریکا.
بیژن نوباوه، نمایندۀ تهــران در مجلس هم روی خط آمد و 
نادر طالب زاده را مســتحق دریافت عنوان »شهید« دانست: 
»هم به اعتبار ســابقۀ جانبازی در جبهۀ جنگ مقابل عراق 
و هم احتمال ترور بیولوژیک در عراق )به صورت آغشــتن 
چمدان با مواد سمی(.« مهمان حضوری برنامه اما ترجیح داد 
با قاطعیت چنین ادعایــی را طرح نکند و تنها بگوید: »مثل 

شهید زندگی کرد و شهادت را زیست.«
از بخش های قابل اشــارۀ دیگر این بود که مسعود ده نمکی 
هــم روی خط آمد و از » دل خوری و رنجوری« طالب زاده از 
مدعیان گفت؛ حال آن که مجری و مهمان ســعی داشــتند 
ناخرســندی مستندســاز را متوجه دولت هــای اصاحات و 
اعتدال بدانند و ده نمکی پیش بینی کرد ماجرای آوینی تکرار 

خواهد شد؛ همان ها که او را رنجاندند مدعی خواهند شد.
سخنان ده نمکی که با مسیر برنامه کمی زاویه داشت، ادامه 
نیافت و تریبون بار دیگر به مجید شاه حســینی سپرده شد تا 

بگوید: در نیمۀ دوم دهۀ ۷۰ به خاطر توقف تربیت نیروهای 
مورد نظر پس از تغییرات وزارت ارشاد و در دهۀ ۹۰ مخالفت 
دولــت روحانی با کنفرانس »افق نو« با او همکاری نشــد و 
مجری برنامه - امیرحســین ثابتی - هم جماتی را به نقل 
از مرحوم طالب زاده خواند کــه رییس جمهوری )روحانی( و 
وزیر خارجه )ظریف( مانع برگزاری کنفرانس افق  نو شده اند.

مجید شاه حســینی البته تأکید کــرد طالب زاده از مخالفت ها 
نمی رنجید و تنهــا بر این نکته تأکید می کــرد که مقامات 
دستگاه دیپلماســی نباید خود را مسئول پاسخ دادن در قبال 
سخنان رســانه ای ها بدانند و هر یک باید کار خود را انجام 

دهند.
ســفرکرده به آمریکا در نوجوانی با پیروزی انقاب به ایران 
بازگشــت؛ در حالی که آرزوی پدر برای تحصیل در رشــتۀ 
پزشــکی و عاقــه اول خود - ادبیــات - را محقق نکرد و 

دانش آموختۀ رشتۀ سینما در دانشگاه کلمبیا شد.
او فیلــم »بشــارت منجــی« را کارگردانی کرد تــا از زبان 
مســیحیان بگوید ظهور پیامبر اســام در انجیلی متفاوت با 
انجیل آنان نوید داده شــده است. مهمان برنامه توضیح داد 
رهبران مســیحی پس از تماشــای فیلم گفتند، اگر چه این 
روایت را قبول نداریم اما از احترام فیلم به عیســی مســیح 
سپاسگزاریم؛ فیلمی که پایان آن به زبان انگلیسی هم روایت 
مسیحان دربارۀ مصلوب شدن عیســی را بازگفته و هم باور 
مســلمانان بر اســاس آیۀ قرآن را؛ این که عیسی به صلیب 
کشیده نشــده بلکه به معراج رفته است. )مسیحیان معتقدند 
پس از سه روز به آسمان عروج کرده است.( نوباوه فاش کرد 
این گونه پایان بندی توصیۀ سیدحسن نصرالله، رهبر حزب الله 

لبنان، بوده است.
مهم ترین چهره های تاریخ معاصر انقاب اسامی که در این 
برنامه نادر طالب زاده به آنها تشــبیه شد، سیدمرتضی آوینی 
و حاج قاسم سلیمانی بودند و از این رو قابل پیش بینی است 
در برنامه های صداوســیما دربارۀ او توصیفاتی بر اساس این 

تشبیهات را نیز بشنویم.
به گفتۀ مهمان برنامۀ »جهان آرا« همســر طالب زاده لبنانی 
اســت )خانم زینب مهنا( و پس از اعمال تحریم ها مشکات 

فراوانی برای او ایجاد شده است.

نادر طالب زاده پسر تیمسار اردوبادی بود

 مثل شهید زندگی کرد و شهادت را زیست


